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Kładka została osadzona na podporze

Po każdym przesunięciu obiektu, 
z e s p ó ł  r e a l i z u j ą c y  t o  t r u d n e 
przedsięwzięcie, musiał dokład-
nie sprawdzić, czy konst r ukcja 
znajduje się dokładnie tam, gdzie 
zakłada projekt. Na miejscu pra-

cował m.in. geodeta, który nad-
zorował cały proces. Konstrukcję 
stopniowo przesuwano w cyklach, 
wynoszących 27 cm, przy pomocy 
h yd r a u l i c z n y c h  s i ł o w n i k ó w. 
Zanim pracownicy przystąpią do 

przesunięcia konstrukcji na drugi 
brzeg, muszą dokładnie sprawdzić 
cały obiekt , łącznie z podporą, 
nasypem i prowadnicami, przy 
pomocy których odbyła się cała 
operacja.

Umieszczenie konstrukcji kładki pieszo-rowerowej na betonowej podporze, wybudowanej pomiędzy sulejowskimi brzegami 
Pilicy, trwało w sumie kilkanaście godzin. To była bardzo skomplikowana operacja, dlatego wymagała niezwykłej precyzji  
i dokładnych obliczeń.
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Trwa kolejny etap rewitalizacji

Plac budowy odwiedzili burmistrz 
Wojciech Ostrowski oraz radni, 
r e p r e z e n t u ją c y  m ie sz k a ń c ów 
tamtejszych okręgów – Małgorzata 
Domosławska i Marcin Gadomski.- 
Po zakończeniu wszystkich robót 
powstanie tutaj piękny i funkcjo-
nalny kompleks. Piesi i rowerzyści 
będą mogli przy pomocy kładki 
przedostać się z Placu Straży, który 
chcemy wypełnić roślinami, na drugi 
brzeg i odpocząć na zazielenionym 
skwerze. Tuż obok budowana jest 
aula widowiskowa, w której będą 
się znajdować siedziby Miejskiego 
Ośrodka Kultury i Miejskiej Bi-

blioteki Publicznej. Remontowana 
właśnie ulica Rynek będzie uzu-
pełnieniem tych inwestycji – mówi 
burmistrz Wojciech Ostrowski. Po 
zakończeniu wszystkich prac cały ten 
obszar będzie miejscem przyjaznym 
dla mieszkańców i turystów. - Będzie 
ładniej i bezpieczniej, a centrum 
Sulejowa wreszcie będzie wyglądać 
tak, jak powinno. Konsekwentnie 
pracujemy nad poprawą wizerunku 
miasta. Dzięki rewitalizacji ulicy 
Rynek, to miejsce będzie lepiej sko-
munikowane, co na pewno ucieszy 
przedsiębiorców, którzy prowadzą 
tam swoje firmy. Tym miejscem inte-

resują się też kolejni inwestorzy. Po-
nadto będziemy się starali uratować 
fontannę, znajdującą się przy tzw. 
Jagiellonce, która jest symbolem tego 
miejsca – dodają radni Małgorzata 
Domosławska i Marcin Gadomski. 
W ramach rozpoczętej w 2018 roku 
rewitalizacji centrum miasta, do tej 
pory przebudowano Plac Straży, 
powstał też nowy plac sportowo-
-rekreacyjny przy ulicy Szkolnej. 
Wszystkie inwestycje są realizowane 
dzięki dotacji unijnej z Regionalnego 
Programu Operacyjnego Wojewódz-
twa Łódzkiego na lata 2014-2020  
w wysokości 10 882 919,20 zł.

Rozpoczęty w tym miesiącu remont ulicy Rynek w Sulejowie jest kolejnym etapem rewitalizacji centrum miasta. W ramach tej 
inwestycji przebudowana zostanie infrastruktura podziemna, linia energetyczna zostanie przeniesiona pod powierzchnię ziemi, 
a sama ulica i chodniki zostaną zmodernizowane. Przy rzece, obok kładki, powstanie z kolei nowy skwer, który zamierzamy 
wypełnić roślinami.

Mistrzostwa świata 
w Sulejowie już za kilka 
miesięcy!

Pierwotnie sportowcy mieli przyjechać 
do Sulejowa w ubiegłym roku, ale z 
powodu pandemii koronawirusa, zawody 
przełożono. Rozpoczęcie imprezy 
zaplanowano 9 sierpnia, a zakończe-
nie14 sierpnia. - Początkowo imprezę 
przełożono na 2022 roku, ponieważ  
w 2021 planowano organizację Igrzysk 
Głuchych, jednak tę imprezę, która 
miała się odbyć w Brazylii, ostatecznie 
odwołano i Mistrzostwa Głuchych  
w plażowej piłce siatkowej odbędą się 
już w tym roku w Sulejowie – tłumaczy 
Bar tosz Borkowski, przewodni-
czący Rady Miejskiej w Sulejowie  
i współorganizator zawodów. - Do tej pory 
imprezy tej rangi organizowano m.in.  

w Tajpej, Melbourne czy Sofii, dlatego 
to dla nas duże wyzwanie i zaszczyt, ale 
mamy już doświadczenie w organizowaniu 
podobnych wydarzeń sportowych. Na 
terenie plażowego kompleksu sportowego  
w Sulejowie zorganizowano do tej pory 
kilka imprez ogólnopolskich, m.in. 
Mistrzostwa Polski w plażowej piłce 
ręcznej juniorów i juniorek młodszych 
czy Mistrzostwa Polski młodzików  
i juniorów w siatkówce plażowej męż-
czyzn. Ponadto, w Sulejowie odbyły się 
przecież Mistrzostwa Polski Niesłyszących, 
w których uczestniczyła również reprezen-
tacja Japonii, mieliśmy więc już przedsmak 
międzynarodowej imprezy w Sulejowie. 
Gościliśmy wówczas prezesa i wiceprezesa 

Polskiego Związku Sportu Niesłyszących, 
którzy bardzo pozytywnie ocenili orga-
nizację tej imprezy i już wtedy zapytali 
nas, czy nie chcielibyśmy zorganizować  
u nas imprezy międzynarodowej. Systema-
tycznie rozwijamy nasz kompleks, a boiska 
oraz niezbędna infrastruktura spełniają 
wszystkie normy, co podczas swojej 
wizyty potwierdził delegat Międzynarodo-
wego Komitetu Głuchych. Na dolnej płycie 
będą się znajdować dwa boiska meczowe, 
a na górnej dwa treningowe. Oczywiście 
zapewnimy również odpowiednie 
zaplecze – dodaje Bartosz Borkowski.  
O przygotowaniach do tego sportowego 
wydarzenia będziemy informować na 
bieżąco.

Mistrzostwa świata głuchych w plażowej piłce siatkowej odbędą się  
w sierpniu bieżącego roku w Sulejowie. Na terenie plażowego kompleksu 
sportowego, przy Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II, będą rywalizować 
reprezentanci kilku kontynentów.
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Rozpoczął się remont chodnika w Zalesicach

Drogowcy przebudują w sumie 
200-metrowy odcinek chodnika, 
znajdującego się przy placu zabaw. 
Na miejscu starych, zniszczonych 
płyt, pojawi się nowa kostka beto-
nowa. Remont będzie kosztował 
84.132,00 zł. - To ważna inwestycja 
d l a  m i e s z k a ń c ó w,  p o n i e w a ż  
w ostatnim czasie ruch samocho-
dowy w tym miejscu jest większy. 
Dzieci przychodzące na plac zabaw 
na pewno będą bezpieczniejsze. 
Mam nadzieję, że budżecie znajdą 
się pieniądze na kontynuowanie tej 
inwestycji, chciałbym żeby do końca 
roku cały odcinek, o długości ok. 
1.800 metrów, został wyremonto-

wany. Bardzo dziękuję mieszkań-
com, którzy od kilku lat przeznaczają 
na ten cel pieniądze z funduszu so-
łeckiego - powiedział Jan Ratajczyk, 
wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
w Sulejowie. Obecny remont powi-
nien się zakończyć jeszcze w tym 
miesiącu. To kolejna, zakończona 
inwestycja, sfinansowana w ramach 
RFIL. W styczniu, dzięki tej dotacji, 
zakończyła się modernizacja ulicy 
Kwiatowej w Sulejowie. Obecnie 
trwa jeszcze jedna inwestycja, finan-
sowana z tej samej puli, a konkretnie 
przebudowa chodnika w Kurnędzu 
o długości prawie 1.700 metrów. 
Niebawem wykonana zostanie także 

przebudowa nawierzchni jezdni 
na ulicach: Leśnej, Jarzębinowej 
i Południowej we Włodzimierzo-
wie i odcinka drogi w Łęcznie  
w kierunku Łazów Dąbrowy. Place 
budowy zostały już przekazane. 
W ramach pierwszej transzy RFIL 
gmina Sulejów otrzymała 2.654.000 
zł, najwięcej ze wszystkich gmin 
powiatu piotrkowskiego. Postanowi-
liśmy przeznaczyć tę kwotę przede 
wszystkim na remonty gminnych 
dróg i chodników, przy czym 60% 
tej kwoty zarezerwowaliśmy na 
inwestycje na terenie gminy, a 40% 
na inwestycje w Sulejowie. W sumie 
zrealizujemy ich kilkanaście.

Trwa przebudowa chodnika przy ulicy Południowej w Zalesicach. To kolejna inwestycja, realizowana dzięki dotacji, jaka wpłynęła 
na gminne konto w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych.

Zbudujemy odwodnienie ulicy Topolowej 
w Przygłowie

W środę, 17 marca, przekazano plac 
budowy wykonawcy. Najpierw po-
wstanie kanalizacja deszczowa wraz 
z separatorem w najniższym punkcie 
ulicy. Po wykonaniu niezbędnych 
prac, nawierzchnia drogi zostanie 
odtworzona. Prace powinny się 
zakończyć za kilka miesięcy. - Woda 
zbiera się na terenie posesji w sposób 
niekontrolowany. Ulica Topolowa 

częściowo już jest odwodniona, teraz 
powstanie brakujący odcinek przy 
południowej części drogi. Planowane 
zakończenie prac powinno nastąpić  
w lipcu tego roku - tłumaczy radny 
Rafał Fogiel, reprezentant mieszkań-
ców tego okręgu. Inwestycja zostanie 
sf inansowana z budżetu gminy  
i zgodnie z podpisaną umową będzie 
kosztować 314.082,96 zł.

Po zakończeniu procedur administracyjnych,  
niezależnych od nas, możemy przystąpić do realiza-
cji tej inwestycji, która jest bardzo ważna dla miesz-
kańców ulicy Topolowej. Po intensywnych opadach 
deszczu woda zalewa posesje, znajdujące się przy 
tej drodze. Po wybudowaniu odwodnienia problem 
zostanie rozwiązany. Wcześniej wykonano pierwszy 
etap kanalizacji deszczowej przy tej drodze.
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Polscy olimpijczycy będą wspierać 
nasze inwestycyjne plany

Towarzystwo Olimpijczyków Polskich 
reprezentowali prezes Zarządu - Mie-
czysław Nowicki, wiceprezes - Teresa 
Sukniewicz-Kleiber oraz sekretarz 
generalny - Kajetan Broniewski.  
W spotkaniu wziął udział również 
p rof .  M icha ł  K le ibe r  –  p r ze -
wodniczący Polskiego Komitetu  
ds. UNESCO, a rozmówców od-
wiedził Andrzej Kraśnicki - prezes 
Polskiego Komitetu Olimpijskiego. 
Rozmowa dotyczyła koncepcji 
roz woju  i  p romocji  obiek tów  

i imprez sportowych w gminie Sule-
jów oraz projektów, które zamierzamy 
realizować, wykorzystując środki 
z Unii Europejskiej oraz dotacje  
z Ministerstwa Kultury Dziedzictwa 
Narodowego i Spor tu. Podczas 
długiej dyskusji przedstawiciele To-
warzystwa Olimpijczyków Polskich 
obiecali, że będą nas wspierać me-
rytorycznie podczas opracowywania 
poszczególnych projektów. Niewy-
kluczona jest również ich wizyta  
w Sulejowie.

Zastępca burmistrza - Małgorzata Just oraz prze-
wodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie - Bartosz 
Borkowski spotkali się w środę, 10 marca 2021 r.  
z przedstawic ie lami Towarzystwa Olim-
pijczyków Polskich. Spotkanie odbyło się 
w Cent rum O l imp i j sk im w Warszawie.  
Olimpijczycy zadeklarowali, że będą wspierać 
nasze plany, dotyczące rozwoju infrastruktury 
rekreacyjno-sportowej.

Odnawialne źródła energii  szansą 
na czystsze powietrze
Dzięk i  od nawia l ny m ź ród łom 
energii można sporo zaoszczędzić, 
ale przede wszystkim wpłynąć na 
poprawę jakości powietrza, którym 
oddychamy, dlatego zamierzamy 
wspie rać miesz kańców naszej 
gminy, którzy będą chcieli skorzy-
stać z takich rozwiązań. Smog to 
zjawisko, z którym zwłaszcza zimą, 
muszą się zmagać niemal wszyscy 
mieszkańcy naszego kraj. Odna-
wialne źródła energii są jednym  
z najbardziej efektywnych działań, 
ograniczających to zjawisko, a tym 
samy m poprawiających jakość 
powietrza i dlatego chcemy przy-
stąpić do konkursu, który zamierza 
ogłosić Urząd Marszałkowski Wo-
jewództwa Łódzkiego, pod nazwą 
„Budowa infrastruktury służącej 
do produkcji energii elektrycznej 
z odnawialnych źródeł energii oraz 
wymiany nieefektywnych źródeł 
ciepła na kocioł na biomasę”. Roz-
poczęliśmy przygotowania do ta-
kich działań zanim poinformowano 
o tym konkursie, dzięki czemu 
niemal natychmiast po jego ogło-
szeniu będziemy mogli przystąpić 
do opracowywania dokumentacji 
projektowej. 

P i e r w o t n i e  k o n k u r s  U r z ę d u 
Ma r sza ł kowsk iego,  w r a mach 
RPO WŁ 2014-2020, miał zostać 
ogłoszony w 2020 roku, jednak 
został odwołany z powodu pan-
demii koronawir usa. Mimo to, 

w ubieg ł y m rok u p r a cow n icy 
Urzędu Miejskiego w Sulejowie 
zebrali od mieszkańców stosowne,, 
Ankiety wstępne przystąpienia do 
projektu”, na podstawie których 
opracowano listę mieszkańców, 
którzy  są zainteresowani udziałem 
w tym przedsięwzięciu. Obecnie, 
t r wają prace nad ak t ua l i zacją 
ubiegłorocznych list uczestników 
( p o d s t awowej  i  r e z e r wowej ) . 
Weryfikacji podlegają deklaracje 
uczestnictwa złożone w 2020 roku. 
Przystąpi l iśmy do ak tual izacji 
ankiet jeszcze przed ogłoszeniem 
naboru, ponieważ w celu popraw-
nego przygotowania dokumentacji 
aplikacyjnej -  w tym m.in. studium 
wykonalności czy wniosku o dofi-
nansowanie, niezbędna jest baza 
potencjalnych uczestników projektu 
, żeby po ogłoszeniu konkursu od 
razu przystąpić do sporządzania 
dokumentacji aplikacyjnej. Mamy 
nadzieję, że pomimo pandemii tym 
razem konkurs dojdzie do skutku  
i będziemy mogli złożyć wniosek  
o dofinansowanie. 

Jednocześnie pragniemy uspokoić 
wszystkich naszych mieszkańców, 
którzy w ubiegłym roku nie złożyli 
deklaracji przystąpienia do opi-
sywanego projektu. W kolejnych 
latach pula środków, zarezerwowa-
nych na poprawę jakości powietrza 
ma być jeszcze większa, ponieważ 
w nowej perspektywie finansowej 

Unii Europejskiej na lata 2021-
2027, ma to być jeden z priorytetów 
. Gmina Sulejów będzie aktywnie 
uczestniczyć w różnego rodzaju 
konkursach, służących poprawie 
jakości powietrza na terenie gminy, 

m.in. poprzez  zwiększenie udziału 
o d n aw ia l nych  ź r ó d e ł  e ne r g i i  
i likwidację “tzw” kopciuchów”  
W związku z tym, już teraz bur-
mistrz Sulejowa - równolegle z ak-
tualizacją ubiegłorocznych deklara-

cji - prowadzi intensywne działania  
i rozmowy, związane z przygotowa-
niem gminy Sulejów do skorzysta-
nia ze środków w zakresie ochrony 
środowiska, w jak największych 
stopniu.
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Walczymy o jak najniższe stawki 
za odbiór śmieci

Przeprowadzając „śmieciową rewo-
lucję” w 2013 roku, ustawodawca 
chciał uszczelnić system gospodarki 
odpadami komunalnymi, wprowadzić 
selektywny sposób zbierania odpadów 
komunalnych "u źródła", zmniejszyć 
ilość odpadów komunalnych - w tym 
ulegających biodegradacji, kierowa-
nych na składowiska odpadów oraz 
całkowicie wyeliminować nielegalne 
składowiska odpadów. Nie wszystkie 
założenia udało się zrealizować  
i na ogół system „się nie bilansuje”, 
o czym regularnie przypominają 
włodarze różnych, polskich gmin. 
W naszym przypadku, ponad milion 
złotych, które przeznaczono na „zała-
tanie tej śmieciowej dziury” pochodzi 
m.in. z podatku od nieruchomości, 
wpłacanego od mieszkańców naszej 
gminy. Te pieniądze powinny zostać 
przeznaczone m.in. na inwestycje, 
których jest przez to mniej. Ponadto 
właściciele niektórych nieruchomości 
nie są zameldowani na terenie naszej 
gminy, płacą więc jedynie za odbiór 
śmieci oraz podatek od nieruchomości. 
Często zdarza się, że produkują więcej 
odpadów komunalnych (liście, trawa, 
etc.) niż mieszkańcy naszej gminy, 
którzy są na jej terenie zameldowani. 
Z meldunkiem wiąże się również 
inny wpływ do gminnej "kasy" - jest 
to część podatku dochodowego od 
osób fizycznych, potrącanych od 
wynagrodzeń i przekazywanych do 
urzędu skarbowego. W 2020 roku była 
to kwota 14.387.185,00 zł. Co więcej, 
zgodnie z Ustawą o utrzymaniu czy-
stości i porządku w gminach, samo-
rządowcy nie mogą obecnie uzależnić 
wysokości opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi od liczby 
obiektów, znajdujących się na terenie 
danej nieruchomości. Tymczasem np. 
na terenie JOR-Polany znajduje się 570 

prywatnych domków letniskowych, 
zgodnie z prawem opłata powinna 
więc wynosić 1008 zł za wszystkie 
nieruchomości. W przeliczeniu na 
jeden domek, jego właściciel płaciłby 
więc zaledwie 1,77 zł rok, ta kwota 
jest oczywiście niewystarczająca, aby 
pokryć koszty odbioru odpadów. Bur-
mistrz zwrócił się więc do premiera 
o wprowadzenie zmian w ustawie, 
aby pozwolić samorządowcom na 
uzależnienie wysokości opłat od liczby 
domków. Regularnie podkreślamy też, 
że obecne zapisy ustawy nie pozwalają 
nam większy udział w kształtowaniu 
cen. Nasi radni zatwierdzają stawki, 
wyliczane na podstawie najkorzyst-
niejszych ofert złożonych w przetargu 
i w zasadzie na tym kończy się 
wpływ samorządowców na wysokość 
opłat. Kluczową rolę w tym procesie 
odgrywają pracownicy Ministerstwa 
Klimatu, ponieważ to oni ustalają 
wysokość tzw. opłaty środowiskowej, 
którą muszą uiszczać przedsiębiorcy, 
prowadzący składowiska odpadów. 
Gdy muszą płacić więcej, podwyż-
szają opłaty za odbiór tony odpadów, 
a to z kolei przekłada się na wysokość 
cen, zaoferowanych w przetargach 
przez odbiorców śmieci. Opłata 
środowiskowa jest systematycznie 
podnoszona, a samorządowcy nie mają 
na to wpływu. Tylko w ciągu trzech 
ostatnich lat opłata recyklingowa 
wzrosła o ponad 100%, w 2017 r. 
wynosiła 24,15 zł za tonę przywożo-
nych śmieci, a w 2020 już 270 zł. Na 
wysokość opłat ma też wpływ zakres 
wykonywanych usług, a więc m.in. 
częstotliwość odbioru odpadów. Na 
wniosek mieszkańców śmieci będą 
odbierane częściej. Radni dokonali 
bowiem istotnej zmiany w Regulami-
nie utrzymania czystości i porządku 
na teren ie gminy Sulejów. Od  

Tylko w ubiegłym roku do odbioru śmieci od mieszkańców dołożono z gminnego budżetu 1.258.951,85 zł, choć z ustawy jasno 
wynika, że gmina nie powinna dokładać ani zarabiać na tej usłudze. Zgodnie z prawem system powinien „się bilansować”. 
Choć gminy odpowiadają za gospodarkę komunalną, generalnie nie mają wpływu na wysokość tych opłat, ponieważ są one 
uzależnione od szeregu niezależnych od nas czynników. W tej sprawie interweniowaliśmy m.in. u premiera.

1 kwietnia 2021 r. odpady zmieszane 
będą odbierane od mieszkańców dwa 
razy w miesiącu przez cały rok, a nie 
tylko od listopada do marca. Nie bez 
znaczenia jest też ilość wytwarzanych 
odpadów, których produkujemy coraz 
więcej. W 2013 roku oddaliśmy 1810 
ton, a w 2020 już 4808 ton (to ponad 
2,5 krotny wzrost). Więcej śmieci trafia 
też do Punktu Selektywnej Zbiórki 
Odpadów, w 2017 roku przywieziono 
ich tam 64 tony, a w 2020 r. 250 ton. 
Mieszkańcy gminy Sulejów rozliczają 
się za śmieci na podstawie składanych 

deklaracji, w których określają liczbę 
osób, zamieszkujących w gospodar-
stwach domowych. Teoretycznie im 
więcej osób złoży taką deklarację, 
tym stawka jednostkowa jest niższa. 
Z danych wynika jednak, że liczba 
osób zameldowanych na terenie naszej 
gminy nie pokrywa się z liczbami, 
wynikającymi z deklaracji.  Wysokość 
stawki za odbiór odpadów komu-
nalnych jest zależna od: regulaminu 
(np. częstotliwość odbioru śmieci), 
przetargu (cena oferenta) ale także 
od liczby zadeklarowanych miesz-

kańców. Ta ostatnia zmienna jest na 
bieżąco aktualizowana. Zarządzeniem 
burmistrza powołano specjalny zespół 
do spraw weryfikacji adresowej liczby 
zameldowanych do liczby zadekla-
rowanych. Statystycznie najniższy 
procent osób zadeklarowanych do 
zameldowanych jest w miejscowości 
Sulejów (79,90 %). I to od tego miasta 
członkowie zespołu rozpoczęli weryfi-
kację danych, będących w posiadaniu 
gminnych jednostek organizacyjnych 
(świadczenia socjalne, oświadczenia 
szkolne, wnioski stypendialne, itp.).

Gdyby te wskaźniki były podobne, za śmieci płacilibyśmy mniej, o czym mogą się Państwo przekonać uzupełniając 
symulację, która zamieściliśmy na naszej stronie internetowej -www.sulejow.pl. W żółtych polach można wpisywać 
dowolne wartości, żeby przekonać się, ile musielibyśmy płacić, by system „się bilansował”, a gmina nie musiała dokładać. 
Podaliśmy wartość obecnej umowy, można jednak wpisać wyższą lub niższą.
Niebawem wybierzemy nowego operatora, który będzie odbierał śmieci od mieszkańców. Możemy Państwa zapewnić, 
że wyłonimy oferenta, który zaproponuje najniższe stawki, o ile oczywiście spełni wszystkie założenia przetargu. Na 
tym jednak nasza rola się skończy, ponieważ ustawodawca nie wyposażył samorządowców w żadne narzędzia ani 
instrumenty, przy pomocy których mogliby sprawić, aby mieszkańcy płacili za odbiór odpadów jak najmniej, dlatego 
nadal zamierzamy o takie zmiany zabiegać.

Szanowni Państwo,

w związku z zagrożeniem zarażenia się wirusem SARS-CoV-2 oraz kolejnymi 
przypadkami zachorowań na COVID-19 w Urzędzie Miejskim w Sulejowie, 
uprzejmie informuję, iż sprawy załatwiane są drogą telefoniczną, elektroniczną 
lub pocztową.
Bezpośredni kontakt z pracownikami poszczególnych Referatów w sprawach 
pilnych, wymagających osobistego stawiennictwa możliwy jest po wcześniej-
szym umówieniu się telefonicznym lub mailowym.
Prosimy o dokonywanie wpłat drogą elektroniczną oraz ograniczenie bezpo-
średnich wpłat w kasie.
Wszystkie osoby, których osobiste stawiennictwo w Urzędzie będzie konieczne 
zobowiązane są do bezwzględnego przestrzegania zasad reżimu sanitarnego 
tj. zakrywania ust i nosa oraz dezynfekcji dłoni.

Burmistrz Sulejowa
Wojciech Ostrowski

Komunikat burmistrza Sulejowa
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Raport środowiskowy dotyczący trasy S12 
właściwie musi powstać „od nowa”

Decyzję środowiskową wydano  
30 maja 2019 roku. Do Generalnego 
Dyrektora Ochrony Środowiska wpły-
nęły jednak odwołania w tej sprawie. 
GDOŚ wezwał do uzupełnienia do-
kumentacji w tak szerokim zakresie, 
że w zasadzie trzeba zaktualizować 
cały Raport o oddziaływaniu na śro-
dowisko. Ogłoszono już przetarg, a w 
kwietniu powinniśmy się dowiedzieć, 
kto wykona inwentaryzację raportu 
środowiskowego, dotyczącego łódz-
kiego odcinka trasy S12, a więc m.in. 
fragmentu Piotrków Trybunalski 
– Sulejów. Inwentaryzacja potrwa co 
najmniej rok. Do tego czasu postępo-
wanie w Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad pozostanie 
zawieszone. Decyzja środowiskowa 
wydana na podstawie poprawionego 
raportu będzie jednak miała charakter 
ostateczny i będzie można się od niej 
odwołać tylko na drodze sądowej.

 - Dzisiaj obchodzimy 10. rocznicę 
rozpoczęcia realizacji tego raportu, 
który jak Państwo zauważyli posiada 
wiele błędów. Jest ich tyle, że do tej 
pory nie można rozpocząć projekto-
wania trasy, ponieważ po prostu nie 
wiadomo, którędy ma ona przebiegać. 
My od 2014 roku powtarzamy, że 
analiza wyboru wariantu została 
przeprowadzona wadliwie. Podkreślał 
to też Generalny Dyrektor Ochrony 
Środowiska. Państwo mówią, że 
błędów jest dużo i ich naprawa potrwa 
przynajmniej rok, a GDOŚ podkreśla, 
że nie można wybierać przebiegu trasy 
przez teren gminy na podstawie liczby 
ptaków na drzewach, bo te przecież 
mogą być wszędzie. I między innymi 
na tej podstawie, opracowano wariant, 
który zakładał wyburzanie domów. 
Dlatego chciałbym zapytać, dlaczego 
popełniono takie błędy i nie zostały 
one zauważone na żadnym etapie 

weryfikacji przez przedstawicieli 
odpowiedzialnych za to instytucji. 
Od decyzji środowiskowej odwołali 
się między innymi członkowie 
Stowarzyszenia Pracownia na rzecz 
wszystkich istot, którzy zajmują 
się m.in. przebiegiem korytarzy dla 
dużych zwierząt. Od 2014 r. moni-
torowali całą procedurę, związaną  
z raportem środowiskowym i odwołali 
się, ponieważ w raporcie te korytarze 
opracowano w oparciu o akty prawne 
obowiązujące do 2010 roku. Ten 
wątek też trzeba wyjaśnić, ponieważ z 
powodu właśnie takich błędów mamy 
dzisiaj takie opóźnienia. Poseł Robert 
Telus ma całkowitą rację mówiąc, że 
budowa tej drogi już dawno powinna 
się rozpocząć i nie dziwię się, że jest 
zirytowany tą sytuacją – powiedział 
podczas posiedzenia burmistrz Woj-
ciech Ostrowski. Odpowiedzi na za-
dane przez burmistrza pytania jednak 

nie padły, dlatego postulowano, aby na 
następne spotkanie zaprosić również 
Generalnego Dyrektora Ochrony 
Środowiska. Ponadto posłowie skie-

rowali do przedstawicieli GDDKiA 
prośbę o opracowanie harmonogramu, 
uwzględniającego poszczególne etapy 
prac.

Kilkadziesiąt osób – w tym burmistrz Sulejowa Wojciech Ostrowski – wzięło udział w posiedzeniu Parlamentarnego Zespołu  
ds. Budowy Drogi Ekspresowej S12, które odbyło się w czwartek, 11 marca 2021 r. Z powodu obostrzeń sanitarnych zorga-
nizowano je online. Uczestnicy spotkania omówili bieżący postęp prac oraz działań, związanych z budową tej bardzo ważnej 
dla nas drogi. Dowiedzieliśmy się między innymi, że inwentaryzacja raportu środowiskowego będzie tak szeroka, że właściwie 
trzeba stworzyć ten dokument „od nowa”.

Przez kilka dni droga Sulejów-Żarnów 
będzie zamknięta

Od 30 marca ruch na tym odcinku 
ma się odbywać dwukierunkowo, 
ale na zwężonym odcinku drogi,  
a od 12 maja na pięć dni ma zostać 
wprowadzony ruch wahadłowy. 
Przebudowa wiaduktu ma się za-
kończyć w grudniu bieżącego roku,  
w tym czasie ten odcinek krajowej 
74-ki ma zostać t rzykrotnie za-
mknięty na 8-9 dni, w maju, lipcu  
i wrześniu 2021 r.
Po d cz a s  u t r u d n ie ń  k i e r owc y 
powin n i  korz ys t ać z  objazdu .  
Z Su lejowa w k ie r u n k u K ielc  
i Końskich, należy kierować się DK12 
do Opoczna, obwodnicą miasta do 
DW713 i dalej DW 726 do Żarnowa,  
a następnie wrócić na DK74 w kie-
runku Kielc lub DW746 do Końskich. 
W przeciwnym kierunku obowiązuje 
taka sama trasa przejazdu.

Z powodu przebudowy 
kolejnego wiaduktu 
Centralnej Magistrali Ko-
lejowej, 25-kilometrowy 
odcinek drogi krajowej  
nr 74 Sulejów-Para-
dyż-Żarnów będzie 
zamknięty do 29 marca.
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Nasi mieszkańcy zwycięzcami 
powiatowego plebiscytu

Zwycięzców wybrali sami kibice 
za pośrednictwem mediów spo -
łecznościowych. Decydująca była 
jak największa liczba tzw. reakcji.
Wynik i Plebiscy tu w kategor i i 
najpopularniejszy sportowiec:
I  N i k o l a  G r z y w a c z  –  U K S 
„FUKS" Sulejów/Piłka siatkowa 
– 1.438 reakcji,
II Marcin Krakowiak – Octopus 
Wolbórz/MMA – 1.102,

I I I  Ka r i na  Kuwerska –  U LKS 
Moszczenica/Tenis stołowy – 603.
 
Wynik i Plebiscy tu w kategor i i 
trener/wychowawca młodzieży:
I Jarosław Nitek – ULKS Mosz-
czen ica /Ten is  s to łow y – 1.115 
reakcji,
II Kamil Zawada – GUKS Gorz-
kowice/Tenis stołowy – 1.057,
I I I  Marek Siewier sk i  – GU KS 

Gorzkowice/Piłka nożna – 584.
 
Wynik i Plebiscy tu w kategor i i 
sportowa nadzieja:
I Mateusz Dawid – AKS Piotrków 
Trybunalski/Zapasy - 1.085 reak-
cji,
II Wiktoria Kaczmarek – LUKS 
„Gryf" Bujny/Podnoszenie cięża-
rów – 980,
III Szymon Jeż – GUKS Gorzko-

wice/Piłka nożna – 623.
Przewodniczący Ludowych Ze -
społów Sportowych, Marek Mazur 
wręczył także dodatkowe nagrody 
od LZS dla: - Tomasza Woźniaka, 
trenera LUKS „ATHLETIC" Wola 
K rz ysz toporska /Zapasy – 464 
reakcji oraz Oskara Jamorskiego 
(nadzieja spor towa) UKS „Sni-
kers" Rękoraj/Bilard – 291.
Podczas uroczystego podsumo -

wania Plebiscy tu, k tóre odbyło 
s ię  w ś rodę,  10 ma rca 2021 r.  
w siedzibie Starostwa Powiato -
wego w Piotrkowie Trybunalskim, 
n a g r o d y  i  p u c h a r y  w r ę c z y l i 
laureatom m.in. Piotr Wojtysiak, 
starosta powiatu piotrkowskiego, 
wicestarosta Dariusz Magacz oraz 
przewodniczący Rady Powiat u 
Piot rkowskiego Ber nard Maty-
szewski.

Nikola Grzywacz, siatkarka UKS FUKS Sulejów została najpopularniejszym sportowcem, a Mateusz Dawid sportową nadzieją 
powiatu piotrkowskiego. Obydwoje zostali laureatami Plebiscytu na Najpopularniejszego Sportowca Ziemi Piotrkowskiej  
w 2020 roku, organizowanego przez przedstawicieli Starostwa Powiatowego.

Uwaga rolnicy, 
wnioski o dopłaty należy 
składać tylko przez Internet

W latach 2018-2020 (na podstawie 
ustawy z dnia 10 stycznia 2018 r.  
o zmianie ustawy o płatnościach  
w r a mach sys t emów wspa rc ia 
bezpośredniego oraz niektórych 
innych ustaw), roln icy zamiast 
wniosku o przyznanie płatności 
na dany rok (płatności bezpośred-

nie i płatności obszarowe PROW) 
mog l i  sk ł a d a ć  o ś w ia d cz e n ie , 
potwierdzające brak zmian w sto-
sunku do poprzedniego roku. Od 
2021 roku nie można już złożyć 
takiego oświadczenia. Nie można 
też złożyć wniosku w wersji pa-
pierowej.

Pracownicy Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa informują, że od 2021 roku nie można już 
składać wniosków w wersji papierowej. Należy to ro-
bić wyłącznie za pośrednictwem dedykowanej aplikacji 
internetowej. Ponadto nie można już składać oświad-
czeń, potwierdzających brak jakichkolwiek zmian  
w stosunku do poprzedniego roku, które można było 
wysyłać zamiast wniosków.

Gabinet dentystyczny dla dzieci 
nadal jest otwarty

W ramach specjalnego porozu-
mien ia ,  za i n ic jowanego przez 
bu r mist rza Su lejowa ,  d z ieci  z 
nasz ych szkó ł  podst awow ych , 
znajdujących się na terenie naszej 
gminy, mają zapewnioną opiekę 
stomatologiczną. Zabiegi profilak-
tyczne i lecznicze są wykonywane 

w  g a b i n e c i e  d e n t y s t yc z ny m , 
stworzonym w Szkole Podstawowej 
we Włodzimierzowie przy ulicy 
Łęczyńskiej 8.
Aby zachować odpowiedni reżim 
sanitarny, prosimy o umawianie 
dzieci na wizyty, dzwoniąc pod nr 
tel. 690 090 599.

Z powodu pandemii koronawirusa nasze szkoły 
podstawowe zostały zamknięte, gabinet sto-
matologiczny, znajdujący się w Szkole Pod-
stawowej we Włodzimierzowie, nadal jednak 
jest otwarty i dzieci mogą korzystać z pomocy 
dentysty.
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Nietypowy konkurs wokalny
Zachęcamy do udziału w nietypowym 
konkursie wokalnym dla dzieci, mło-
dzieży i dorosłych, organizowanym przez 
pracowników Miejskiego Ośrodka Kultury 
w Sulejowie. Należy opracować własną 

interpretację piosenki „Mój Sulejów…
chcę zostać tu!”, promującej najpiękniejsze 
zakątki miasta i gminy Sulejów. Utwór 
dostępny jest na stronach internetowych 
www.sulejow.pl oraz www.mok.sulejow.pl.

Zadaniem uczestnika będzie:
*wybranie podkładu,
*własna interpretacja utworu „Mój Sule-
jów…chcę zostać tu!”,
*nagranie występu w formie MP3 lub 

MP4,
*przesłanie go wraz z wypełnioną kartą 
zgłoszeniową na adres: mok@sulejow.pl. 
Karty zgłoszeniowe należy odbierać w 
siedzibie Miejskiego Ośrodka Kultury w 

Sulejowie, przy ul. Błonie 10A.
Zainteresowanych prosimy o kontakt pod 
nr tel.: (44) 616 25 33.
Regulamin konkursu znajduje się na naszej 
stronie internetowej: www.sulejow.pl.


